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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej  
(nr 143) 

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 199) 
11 września 2019 r. 
Komisje: Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej oraz Komisji Polityki Spo-
łecznej i Rodziny, obradujące pod przewodnictwem poseł Doroty Arciszew-
skiej-Mielewczyk (PiS), przewodniczącej Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej, rozpatrzyły: 

– poprawkę zgłoszoną w trakcie drugiego czytania do projektu ustawy 
o pracy na statkach rybackich (druki nr 3712 i 3738). 

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Moskwa podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Mor-
skiej i Żeglugi Śródlądowej wraz ze współpracownikami, Marek Maj doradca ekonomiczny w Departa-
mencie Infrastruktury Najwyższej Izby Kontroli, Wojciech Gonciarz dyrektor Departamentu Praw-
nego Głównego Inspektoratu Pracy wraz ze współpracownikami, Judyta Kalicka główny specjali-
sta w Zakładzie Ubezpieczeń Społecznych wraz ze współpracownikami, Marek Waniewski członek 
zarządu Organizacji Producentów Ryb Bałtyk Sp. z o. o. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Grażyna Kućmierowska, Dariusz Lipski, 
Jolanta Ostrowska – z sekretariatów komisji w Biurze Komisji Sejmowych, Konrad Nietrzebka, 
Wojciech Paluch – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodnicząca poseł Dorota Arciszewska-Mielewczyk (PiS): 

Witam państwa serdecznie. 
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej 

oraz Komisji Polityki Społecznej i Rodziny. 
Witam państwa parlamentarzystów, panią minister Annę Moskwę oraz zaproszonych 

gości a mianowicie: pana Wojciecha Gonciarza, pana Tadeusza Hatalskiego, pana Zbi-
gniewa Kłosowskiego, pana Pawła Krężla, pana Marka Maja, panią Agnieszkę Piotrow-
ską-Łagę, pana Bartosza Szczurowskiego, pana Tomasza Śledzińskiego, pana Marka 
Waniewskiego oraz panią Judytę Kalicką. 
Stwierdzam kworum. 
Szanowni państwo, w porządku dziennym posiedzenia mamy rozpatrzenie poprawki 

zgłoszonej w trakcie drugiego czytania do projektu ustawy o pracy na statkach rybac-
kich, są to druki nr 3712 i 3738. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Komisje przyj-
mują zaproponowany porządek dzienny. 
Sprzeciwu nie słyszę. 
W trakcie drugiego czytania została zgłoszona  jedna poprawka, która ma na celu 

korektę błędnego odesłania w art. 55 ust. 4 projektu ustawy o pracy na statkach rybac-
kich. Obecnie art. 55 ust. 4 błędnie odsyła do art. 32 ust. 3, powinien natomiast odsyłać 
do art. 31 ust. 3 projektu. 
Intencją odesłania w art. 55 ust. 4 projektu jest wprowadzenie obowiązku zapew-

nienia rybakom bezpłatnego wyżywienia i wody pitnej również na statkach rybackich 
o długości poniżej dwunastu metrów, obowiązek taki przewiduje art. 31 ust. 3 projektu. 
W obecnym brzmieniu przepis art. 55 ust. 4 błędnie odsyła do art. 32 ust. 3, który doty-
czy przeprowadzania analizy ryzyka zawodowego, co zgodnie z dyrektywą Rady Unii 



4                  m.h.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji gosPodarKi morsKiej i Żeglugi Śródlądowej (nr 143), 

Komisji Polityki społecznej i rodziny (nr 199)

Europejskiej 2017/159 z dnia 19 grudnia 2016 roku ma zastosowanie wyłącznie do więk-
szych statków rybackich. 
Poproszę teraz o stanowisko strony rządowej. Pani minister, bardzo proszę. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej Anna 
Moskwa: 

Dziękuję bardzo. 
Państwo przewodniczący, Wysoka Komisjo, popieramy poprawkę. 
Dziękujemy za czujność. 
Jest to ważna poprawka, chociaż niemalże redakcyjna. 

Przewodnicząca poseł Dorota Arciszewska-Mielewczyk (PiS): 
Dziękujemy. 
Śledzimy, co jest potrzebne. Wkomponowaliśmy się w oczekiwania rybaków. 
Drodzy państwo, jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że komisje przyjmują poprawkę. 

Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki? 
Nie widzę. 
W związku z tym uznaję, że Komisje przyjęły poprawkę. 
Pozostał nam wybór posła sprawozdawcy. Proponuję, żeby funkcję tę nadal pełnił pan 

poseł Jerzy Wilk, który był sprawozdawcą. Czy z państwa strony jest sprzeciw? 
Nie widzę. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. 
Bardzo państwu dziękuję za przybycie. 


